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Voorwaarts 
 

 

Een eerlijke kans, een goede start. 
 
Dat is voor veel Schiedammers niet vanzelfsprekend. 
Uit onderzoek blijkt dat leven in armoede meer is dan 
geen geld hebben. Armoede belemmert in sociale 
contacten, lid worden van een sportvereniging en 
uitstapjes maken zijn niet vanzelfsprekend. Armoede 
maakt dat je minder goed kunt nadenken, zelfs je IQ 
daalt met een aantal punten, waardoor het moeilijker 

is om weloverwogen besluiten te nemen. En armoede heeft een negatief 
effect op je gezondheid. En over het laatste wil ik het vandaag met u 
hebben.  
 
Vorige week mocht ik aanwezig zijn in Schiedam bij de opening van de 
eerste verloskundige poli in Nederland.  
Op de poli werken verloskundigen en gynaecologen nauw samen. De 
poli is bedoeld wanneer er een complicatie optreedt tijdens de zwanger-
schap.  
Via de verloskundige wordt de aanstaande moeder door verwezen naar 
de poli, waar net meer mogelijk-
heden zijn dan in de reguliere 
verloskundepraktijk. Voorheen 
zouden deze vrouwen door ver-
wezen zijn naar het St Franciscus 
in Rotterdam.  
De poli in Schiedam betekent 
minder reistijd en minder reis-
kosten. Immers, een retour vanuit 
Schiedam met tram/ metro kost al 
snel 8 euro, gelijk aan het bedrag van twee warme 
maaltijden, een bedrag dat veel Schiedammers moeilijk kunnen missen.  
 
 

Bron: oudersenzo 
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Natuurlijk is dit niet de beste oplossing, het liefst hebben wij verloska-
mers in Schiedam, maar op deze manier blijft zorg toegankelijk voor 
iedereen.  
 
Verder mocht ik het startsein geven voor de aller-eerste  
peuter vierdaagse in Schiedam, georganiseerd door  
Komkids.  
De afgelopen week hebben ongeveer 350 peuters  
vier dagen een kwartier gewandeld, met leidsters en  
ouders. Tijdens het peuterfestival in de Plantage kre- 
gen zij een medaille uitgereikt.  
Het klinkt als iets kleins, maar zoals vaak zit er een grote impact achter. 
Zeker in een stad waar veel kinderen in armoede opgroeien, en veel 
ouders zich niet realiseren dat gezonde voeding en bewegen belangrijk 
zijn, ook als je 3 jaar oud bent. Bewegen is niet alleen goed voor je 
conditie, maar ook voor je brein.   
Hoeveel ouders dragen hun peuter niet of gebruiken de buggy, omdat ze 
haast hebben en de peuter te langzaam loopt. Of omdat de peuter zo 
gewend, dat hij snel moe is en niet wil wandelen.  
Door samen met ouders en peuters vier dagen een stukje te wandelen, 
laten we zien dat wandelen niet alleen leuk is, maar belangrijk voor de 
gezondheid van de peuter.  
En makkelijk in te passen in alle drukte van de dag. En het kost niets !  

 
Zo dus twee initiatieven waarvan je denkt als 
je erover leest in krant: oh leuk.  
In Schiedam staan we voor grote uitdagingen. 
Veel Schiedammers groeien op in armoede. 
Zo’n poli en de peuter vierdaagse zijn kleine 
interventies. Maar laten we niet vergeten, veel 
kleine initiatieven maken samen het verschil, 

dragen bij aan een eerlijke kans, een goede start.  
 

Oproep van de leerwerkplaats voor jongeren 

Heb jij wellicht gereedschap, hout of andere dingen waar je niets meer 
mee doet? Wil je doneren aan De Steigers in de Dwarsstraat 42? Deze 
stichting wil jongeren richting werk begeleiden. We kunnen alle klusma-
terialen gebruiken. Onze dank is GROOT! Bel of app Fred Sudmeier via  
06-38064611. We komen het graag bij je ophalen. Alvast bedankt !  
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1 mei viering ! 

 
Dit jaar heeft het bestuur door diverse omstandigheden 
de keuze moeten maken géén 1 mei viering in 
Schiedam te organiseren.  
 
De traditie om jubilarissen op die datum te huldigen 
gebeurt op een ander moment, want 50 jaar lid van de 

Partij van de Arbeid is bijzonder en getuigt van trouw aan de sociaal 
democratische uitgangspunten. 
 
Er is contact met afdeling Rotterdam opgenomen en u bent uitgenodigd, 
iedereen is welkom.  
 
Op 1 mei komt men samen bij het Spiekman 
monument* aan de Mathenesserdijk.  
Om 14:00 uur begint het programma met de  
kranslegging door de Burgemeester Ahmed  
Aboutaleb, het bestuur en de fractie.  
Hierna houden de burgemeester en anderen  
een toespraak. Ook zal er een optreden zijn  
van een koor. Het einde van het programma is  
rond 15:00 uur met koffie en thee.  
 

 
*Hendrik Spiekman (1874 – 1917) was een Nederlandse 
letterzetter, journalist en een belangrijk politicus. In 1894 was 
hij medeoprichter van de Sociaal Democratische Arbeiders Partij 
(SDAP).  
Spiekman werd in 1901 het eerste SDAP gemeenteraadslid in 
Rotterdam,  
waar hij zich, op basis van zijn kennis van het gewone leven, 
voortdurend  

sterk maakte voor sociale verbeteringen.  
In 1913 werd hij lid van de Provinciale Staten van Zuid-Holland en werd hij 
door twee kiesdistricten gekozen; hij koos voor Rotterdam. Het belangrijkste 
werk dat Spiekman als Tweede Kamerlid verrichtte was zijn strijd voor de 
rechtspositie van zeelieden en havenarbeiders.  
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Aad Verbeek - De identiteit van Schiedam. 

 
Schiedam heeft een historie van visserij, drankindustrie 
en scheepsbouw en dat is aan de stad af te lezen. Wat 
is De Teerstoof en daar de achterkant van?  
We moeten trots zijn op de molens die er nog zijn, die 
moeten we respecteren. Het zijn er zesentwintig 
geweest!  

We moeten niet kijken naar een stad die er anders uit ziet en die probe-
ren na te apen. Schiedam biedt iets bijzonders dat bij andere steden 
ontbreekt  “Molens”. We moeten trots zijn op 
Schiedam met zijn specifieke eigenschappen. 
En we moeten onze stad niet te grabbel willen 
gooien ten koste van alles. We moeten geen 
woningbouw realiseren alleen maar omdat het 
woningbouw moet zijn.  
 
Er rijdt geen trein tot voor onze deur omdat we 
dat willen.  
We maken ons zeker druk om een vliegveld 
dat te veel overlast geeft.  
Een gebouw moet in de omgeving passen en 
geen overlast veroorzaken.  
Ieder gebouw brengt neveneisen met zich mee zoals bezonning, 
bereikbaarheid, stank of windhinder en infrastructuur.  
 
Wijzigingen in het weefsel van de stad heeft vervolgeffecten op de 
omgeving. Een parkeerplaats die verdwijnt geeft een grotere parkeerdruk 
op de omgeving waardoor gevaarlijke situaties ontstaan en hulpdiensten 
zoals brandweer en ambulance niet tijdig op de gewenste plaatsen kun-
nen zijn. Dat geldt ook voor de vuilophaaldienst.  
Elke verkeerde keus heeft invloed op een wijk. De vraag welke ‘voet-
afdruk’ laat een nieuw te realiseren gebouw achter, moet gesteld 
worden.  
Geen goede keuze is het om op iedere open plek woningbouw neer te 
zetten zelfs niet als het rijk daarom vraagt. Ieder gebouw heeft invloed 
op de omgeving en daar moet bij plannenmakerij rekening mee worden 
gehouden. 
We zijn er blij mee dat het project van de Miller geen doorgang vindt. 
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Energie prijzen. 

Aangesloten zijn op een warmtenet betekent toe-
komstbestendig wonen. Immers, in 2050 moeten alle 
huizen in Nederland aardgasvrij zijn. De tarieven die 
de circa 500.000 warmtenet-gebruikers dit jaar 
betalen zijn alleen voor het tweede jaar op rij 
verdubbeld en ze betalen inmiddels meer dan dat ze 

zouden betalen als een gasaansluiting hadden. Vreemd, want wettelijk is 
vastgelegd dat afnemers van een warmtenet niet meer zouden mogen 
betalen dan mensen met een gasaansluiting. Hoe kan dat? 
 
Om de klimaatdoelen van Parijs te halen moeten alle woningen in 
Nederland van het gas af. Nieuwe woningen worden grotendeels al 
gasvrij opgeleverd en ook bestaande woningen worden steeds meer aan 
warmtepompen en warmtenetten aangesloten. In 2030 moeten er naast 
de bestaande 500.000-warmtenet huizen, nog eens 500.000 aan 
warmtenetten worden aangesloten.  
 
Restwarmte uit industrie 
Op veel plekken in Nederland is warmte beschikbaar die anders verloren 
zou gaan. Bijvoorbeeld restwarmte uit de industrie zoals afvoerwater, 
koelwater of afvoerlucht. Deze warmte wordt op steeds meer plekken 
gebruikt om huizen te verwarmen. De mensen die aangesloten zijn op 
zo'n warmtenet betalen een door de Autoriteit voor Consument en Markt 
(ACM) vastgestelde prijs.  
De ACM berekent die prijs op basis van de in de wet verankerde 
berekeningen. Omdat de overheid afnemers van warmtenetten willen 
beschermen tegen woekerprijzen, is er in de wet het Niet-meer-dan-
anders-principe vastgelegd. Dat betekent dat afnemers van warmte niet 
meer mogen betalen dan afnemers van gas.  
Om dat te bereiken is de warmteprijs al jaren aan de gasprijs gekoppeld 
(terwijl deze mensen geen gas gebruiken in het verwarmingsproces van 
hun huis en tapwater). De loskoppeling van de prijs van gas is een heet 
hangijzer, clubs als de Woonbond en Vereniging Eigen Huis vragen hier 
al jaren om. Zelfs de minister wil het anders, maar een berekening op 
basis van reële kosten is heel ingewikkeld. En dat is de reden dat er nog 
steeds geen nieuwe rekenmethode is. Momenteel kost het € 90,91 per 
gig joule…….  Meer lezen, kijk op de website: Nieuws - PvdA Schiedam 

   

https://www.rvo.nl/onderwerpen/aardgasvrij
https://schiedam.pvda.nl/nieuws/
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 Bericht over het Waterschap Delfland 

Beste mensen,  
 
We willen jullie graag bijpraten over de onderhande-
lingen bij het Hoogheemraadschap van Delfland. 
BBB heeft, in afstemming met de fractievoorzitters, 
Bert Blase gevraagd als verkenner. Alle partijen 
hebben één gesprek gehad met de verkenner. Wij 
zijn daarna nog twee keer uitgenodigd voor een 

gesprek. In deze gesprekken werd duidelijk dat BBB en VVD een voor-
keur hadden voor een voortzetting van het huidige college, waarbij BBB 
zou in stappen in plaats van geborgd gebouwd. Dus BBB, VVD, WN en 
CDA (gesteund door CU).  
 
Als ‘linkse’ partijen wilden wij natuurlijk het liefst een links college, maar 
als tweede voorkeur  BBB, VVD, WN en tweede ‘linkse’ partij. Waarbij wij 
natuurlijk graag mee wilden doen. WN heeft zich ook uitgesproken voor 
ons als voorkeurspartner in zo’n college. Wij waren van mening dat er 
twee ‘linkse’ partijen nodig zijn om tot een goede afspiegeling van de VV 
te komen.  
 
BBB en VVD wilden hoogstens met geborgd natuurterreinen en WN in 
gesprek. Voor WN was het onbespreekbaar dat er geen volwaardig 
gesprek kwam met een tweede linkse partij met drie zetels. Hierop zijn 
BBB, VVD, CDA en geborgd natuurterreinen aan tafel gekomen. En ze 
hebben er vertrouwen in samen een coalitie te kunnen vormen. Dat is 
ook het advies van de verkenner geworden. Jullie hebben de verkie-
zingsuitslag waarschijnlijk niet helemaal scherp, maar hiermee hebben 
ze 12 zetels. Ze hebben 16 zetels nodig voor een meerderheid. Ze willen 
als romp gaan verkennen, waarbij de andere partijen op inhoud mee 
mogen praten, maar sowieso geen plek in het college kunnen krijgen.  
 
Wij hebben voor die eer bedankt, net als WN, PvdD en AWP. Dat 
betekent dat de 17 overige zetels nu op inhoud verder praten. Lees 
hieronder onze gezamenlijke verklaring. Wij vinden het heel jammer dat 
het zo is gelopen. Maar het is niet anders.  
 
Maar we zitten zeker niet bij de pakken neer. We hebben een interessant 
inwerkprogramma doorlopen. Meer lezen?  Nieuws - PvdA Schiedam 

https://schiedam.pvda.nl/nieuws/
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Van de fractie 
  
Op 1 januari 2023 is het nieuwe jeugdzorgmodel MEVIS 
van start gegaan. Dit model werd als vernieuwend, 
efficiënter en doelmatiger verkocht.  
Het is de bedoeling geweest dat deze nieuwe 
koepelorganisatie samenwerking tussen verschillende 

specifieke hulpaanbieders de beste zorg voor Schiedam gaat regelen.  
Nu zijn er echter al een aantal opstartproblemen met dit systeem ge- 
vonden en zijn er een aantal mensen geweest die in de gaten van het 
systeem dreigen te vallen. Dat bepaalde partners geen plaats meer 
hebben in het model is te begrijpen, maar de jeugdhulpverlening en de 
jeugdzorg zijn zo belangrijk dat gaten in de dekking onacceptabel zijn. 
 
Voor de PvdA Schiedam is het essentieel dat iedere Schiedammer, die 
hulp nodig heeft, die kan krijgen en dat er geluisterd wordt naar wat 
mensen nodig hebben. Dat mensen die hulp nodig hebben er op kunnen 
rekenen dat zij deze krijgen.  
 
Het is voor de PvdA ook belangrijk dat de jongeren en de ouders 
gehoord worden, communicatie is key. Mensen moeten weten dat ze 
daadwerkelijk geholpen worden, en mensen moeten weten waar ze 
terecht kunnen. Het is essentieel dat er naar zowel ouders als kinderen 
geluisterd wordt, communicatie is key. Als er naar iemand geluisterd is, 
moet er ook actie ondernomen worden. 
 
Duidelijk moet zijn dat de problemen waar een ouder of een jongere mee 
zit serieus genomen wordt en dat er iemand bezig is deze op te lossen.  
De informatievoorziening vanuit de organisatie moet duidelijker. Het is 
belangrijk dat de mensen die van deze hulp afhankelijk zijn op tijd weten 
waar ze terecht kunnen, en bij wie ze moeten zijn om problemen 
opgelost te krijgen. 
 
Waar de PvdA naartoe wil in het sociale Schiedam is voor iedereen de 
hulp die nodig is. Daarvoor is het echter noodzakelijk om ook kritisch te 
zijn op verschillende hulpinstanties als deze hun taken niet goed genoeg 
uitvoeren. Om die reden kijkt de fractie natuurlijk uit naar het belang van 
de stad, in elk document en in elk voorstel. 

Wijnand de Leeuw. 
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Vermakelijk gedoe over vissen in een boom. 
 
Kunst in de openbare ruimte veroorzaakt bijna altijd 
gedoe. 
Het is prachtig, hoe mensen die je bijna nooit hoort over 
kunst, zich er verschrikkelijk druk over kunnen maken.  
 

Nu ook weer over vissen in een boom op de Vismarkt. Het gaat dan bijna 
altijd over dat het zonde is van het geld. Zo in de sfeer van “voor dat geld 
had je allerlei andere nuttige dingen kunnen doen”. Maar ook dat je de 
vissen zomers niet ziet omdat ze tussen de  groene bladeren hangen. 
Het zijn veelal ook de mensen die hun mond vol hebben over inspraak 
van de burger. Maar nu hoor je ze er niet over omdat het even niet 
uitkomt.  
Want de echte waarheid is dat het een burgerinitiatief was om de 
Vismarkt te verlevendigen met een kunstwerk die de geschiedenis van 
deze plek weergeeft en dat betaald is uit het wijkbudget. Zij vonden het 
een heel originele manier van kunst in de openbare ruimte. In de winter 
de “zwemmende vissen” en zomers de beschutting van de bladeren 
waarna ze in de herfst weer langzaam te voorschijn komen. Dat kan voor 
een glimlach zorgen maar het hoeft natuurlijk niet .Je kunt er ook onver-
schillig onder blijven of zelfs boos worden. 
 
Als sociaal democraat vind ik dat kunst 
mag schuren. Maar bedenk wel dat 
kunst (ook in de openbare ruimte) van 
groot belang is, om te genieten van 
kunst;  een belangrijke voorwaarde is 
om het volk te verheffen, zoals we dat 
vroeger zeiden. En niet te vergeten in 
deze tijd wordt, ook in onze rode be-
weging, “groen” de nieuwe kunst.  
Dus in de cultureel historische context van de Vismarkt zijn de vissen, 
die in vroeger eeuwen gevangen en verwerkt werden door hardwerken-
de vissers en arbeiders, en de groene bladeren waar ze nu bij tijd en 
wijle tussen hangen, in feite een voortreffelijke symbiotische boodschap 
van inspiratie voor ons en onze kinderen. 

Partijgenoot Ronald Jaggie. 
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                                  De redactie van de Voorwaarts  
            feliciteert Nina en Wijnand  
               met de geboorte van Nora!

   
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Contact gegevens: 
 Bestuur  
 Voorzitter bestuur:                                    voorzitter@pvdaschiedam.nl 
 Secretaris: Jos van Setten                       secretaris@pvdaschiedam.nl 
 Penningmeester: Bart Overzier   b-overzier.speedlinq.nl@outlook.com 
  
 Fractie 
 Fractievoorzitter:  Jessica Silva                  jessie_silva4@hotmail.com 
 Raadslid:  Dick van Belle                                       dickvanbelle@live.nl 
 Raadslid:  Wijnand de Leeuw                   wijnanddeleeuw@gmail.com   
 Raadslid:  Wouter Boender                             wouterhb28@gmail.com  

 1e opvolger: Aad Verbeek              aadverbeek@hccnet.nl  
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